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Protokół nr 2/2018 

z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Suwałkach odbytego  

w dniu 13 grudnia 2018 r. w godz. od 16:00 do 17:30 w sali nr 146 

Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

 

 

Obecni członkowie Komisji: 

1/ Kamil Klimek – przewodniczący Komisji   

2/ Krystyna Gwiazdowska –wiceprzewodnicząca Komisji  

3/ Zbigniew R. De-Mezer                          

4/ Mariola Brygida Karpińska                 

5/ Jacek Roszkowski  

   

W posiedzeniu udział wzięli: 

1/ Łukasz Kurzyna   – Zastępca Prezydent Miasta Suwałk 

2/ Maria Langner  – Adwokat 

3/ Mariusz Klimczyk   – Sekretarz Miasta 

4/ Jerzy Gałązka  – Naczelnik Wydz. OSGK 

5/ Jarosław Lebiediew – Prezes ZBM TBS  Sp z o.o. 

6/ Marcin Szypulski  – Kierownik BRM 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Posiedzeniu przewodniczył Kamil Klimek, który powitał zebranych  

i zapytał o uwagi do porządku posiedzenia.   

 

Członkowie Komisji nie zgłosili uwag do porządku obrad i przystąpili do głosowania.  

za   głosowało    – 5 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 

 

Komisja nie zgłosiła wniosków i uwag w związku z tym porządek został przyjęty: 

 

1. Przyjęcie protokołu nr 1/2018 z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady 

Miejskiej w Suwałkach  w dniu 22 listopada 2018 r. 

2. Rozpatrzenie skargi Joanny L. na działalność Prezydenta Miasta Suwałk. 

3. Rozpatrzenie wniosku Zefiryny K. w sprawie dworca autobusowego – wizytówki 

Suwałk. 

4. Rozpatrzenie petycji Zarządu okręgu podlaskiego Partii Razem o przystąpienie do 

Europejskiej Karty Równości Kobiet i Mężczyzn w Życiu Lokalnym. 

5. Wolne wnioski. 

 

Ad pkt. 1.  

Przyjęcie protokołu nr 1/2018 z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady 

Miejskiej w Suwałkach   z dnia  22 listopada 2018 r. 

 



 2 

 Radny Z.R. De-Mezer wniósł wniosek formalny  zacytował  Statut Miasta Suwałk  –

zgonie § 66a  ust 19 zaproponował, aby skorzystać z tego zapisu „ jeśli nie wniesiona zastrzeżeń 

do protokołu. Protokół uważa się za przyjęty”, aby usprawnić posiedzenia komisji.  

Radna M. Karpińska zapytała w jaki sposób następuje weryfikacja protokołu, czy 

będzie dostarczan wspólnie z materiałami , które są dostarczane przed posiedzeniem komisji? 

Przewodniczący Kamil Klimek odpowiedzoał ,że tak. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili uwag do wniosku i przystąpili do głosowania.  

za   głosowało    – 5 radnych (jednogłośnie) 

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 

 

Przewodniczący Kamil Klimek poinformował, że protokół z poprzedniego 

posiedzenia Komisji Skarg Wniosków i Petycji  został przyjęty przez aklamację.  

 

Ad pkt. 2 

Rozpatrzenie skargi Joanny L. na działalność Prezydenta Miasta Suwałk. 

Skarga – stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

Upoważnienie nr 1/2/2018 z dnia 7 grudnia 2018 r.  do dokonania kontroli – stanowi załącznik 

nr 3 do protokołu. 
 

 Przewodniczący Komisji radny K. Klimek poinformował, że Wojewoda Podlaski 

przekazał skargę z dnia 29.11.2018 r. do  Rady Miejskiej wniesioną przez mieszkankę Suwałk 

z ul. Krzywólka Joannę L. na działalność Prezydenta Miasta Suwałk. Skarga dotyczy braku 

oświetlenia  na ulicy Krzywólka. 

Przewodniczący poinformował, iż powołał dwuosobowy zespół kontrolny do zbadania skargi. 

W skład, którego wchodzi  radny J. Roszkowski i radny K. Klimek. Do skarżącej zostanie 

wysłane  pismo, w którym zostanie poinformowana, że skarga zostanie zbadana w terminie 

późniejszym z uwagi na  złożoność sprawy. Przewodniczący poinformował, że po dokonaniu 

kontroli i zbadaniu sprawy, zostanie sporządzony protokół i przekazany komisji w celu dalszego 

procedowania na kolejnym posiedzeniu.  

 Radny J. Roszkowski  zapytał z czego wynikał brak odpowiedzi do zainteresowanej? 

Prezydent Ł. Kurzyna odpowiedział, że sprawa trafiła do  Wydziału Inwestycji w 

Urzędzie Miasta jak i do Zarządu Dróg i Zieleni w Suwałkach, były podejmowane czynności 

przez ZDiZ, gdzie zostały przeprowadzone rozmowy z PGE, jak również z wykonawcą 

obwodnicy.                            

Radna  M.B. Karpińska zapytała czy kwota przeznaczona w budżecie na inwestycje na 

ulicy Krzywólka dotyczy ww. sprawy?   

Prezydent Ł. Kurzyna odpowiedział, że kwota przeznaczona na inwestycje w budżecie 

na 2019 rok nie dotyczy ww. sprawy.  

Radny J. Roszkowski  zapytał czy często zdarza się nie udzielenie odpowiedzi                                 

w ustawowym terminie 30 dni? Czy zostały podjęte działania aby takie przypadki nie miały 

miejsca? 

 Prezydent Ł. Kurzyna, że są to sporadyczne przypadki. W związku z tym, że nikt tej 

odpowiedzi w terminie nie udzielił i sprawa zawieruszyła się  w wydziale, zostały odbyte  

rozmowy dyscyplinujące z pracownikami wydziału Inwestycji. Pracownik za to odpowiedzialny, 

który nie dotrzymał terminu przyznał, jest jedynym elektrykiem w wydziale i  w tym czasie miał 

nawał pracy i po prostu zapomniał.  

Radna M. B. Karpińska zapytała w jakim terminie przewidziane jest zakończenie 

realizacji oświetlenia na ulicy Krzywólka?  
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Prezydent Ł. Kurzyna odpowiedział, że w terminie czerwiec – lipiec 2019 r. powinno 

zostać wykonane oświetlenie.  

 

Ad pkt. 3.  

Rozpatrzenie wniosku Zefiryny K. w sprawie dworca autobusowego – wizytówki 

Suwałk. 

– wniosek stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

 

 Przewodniczący komisji K. Klimek  przedstawił wniosek oraz przybliżył wszystkim 

zebranym problem zgłoszony przez mieszkankę Suwałk. Poprosił o wyjaśnienie sprawy  dworca  

autobusowego w Suwałkach pana J. Lebiediewa Prezesa ZBM TBS. Spółki  z o.o.  

 Prezes J. Lebiediew przedstawił i omówił dość złożoną sprawę dworca, jego najemców                                

i administratora jak  podmioty uregulowały sprawę ww. obiektu.  Poinformował, że 

prowadzone są kontrole w obiekcie dworca, dworzec i toalety są sprzątane przez wynajętą firmę 

sprzątającą. Spółka wynajmuje lokale podmiotom gospodarczym w tym budynku i istnieje 

możliwość uruchomienia przechowalni bagażu. Spółka zaś sama nie prowadzi działalności 

gospodarczej, transportowej jak również utrzymania czystości. Takie zadania, nie są zadaniami 

spółki. J. Lebiediew stwierdził, że nie ma i wcześniej nie było skarg na utrzymanie czystości, 

jest to pierwsza tego typu sprawa.  

 Prezydent Ł. Kurzyna przypomniał zebranym, że Miasto przejęło koszt finansowania 

budynku dworca , między innymi utrzymanie w czystości toalet dworca.   

Radna M. B. Karpińska zapytała czy ZBM TBS Spółka z o.o. ma  podpisane umowy na 

usługi wykonywane ze Spółką przewozową PKS NOVA i z Żakiem oraz innym przewożnikami? 

Zasugerowała ,że krzywdzące jest to że S. A. Nova partycypuje w zyskach a koszty utrzymania 

toatet spoadają  na na administratora de facto właściciela ZBM a w konsekwencji na 

mieszkańców Suwałk.  

 Prezes J. Lebiediew omówił podpisane  umowy i przedstawił podmioty wynajmujące 

pomieszczenia w budynku dworca.  

Prezydent Ł. Kurzyna przedstawił  faktyczny stan prawny budynku, który należy do 

ZBM-u,  terenu parkingu jest własnością Miasta, perony zaś są własnością spółki PKS NOVA. 

Radna M. B. Karpińska zaproponowała, żeby wystąpić z pismem do przewoźników                          

o podpisanie umów o współpracy i przedstawienia przewożnkom propozycji partycypacji w 

kosztach utrzymania dworca PKS  w utrzymaniu m. in. czystości w toaletach. 

Prezydent Ł. Kurzyna przedstawił przebieg rozmów z władzami wszystkich 

przewoźników, jak również spółki PKS NOVA, która stwierdziła, że nie jest zainteresowana 

utrzymywaniem dworca oraz toalet dworcowych. Powiedział o spotkaniach z władzami 

województwa, były pisma i apele i stanowiska rady miejskiej, były naciski medialne.                               

W rezultacie miasto przejęło budynek dworca, poczekalnie i toalety, aby zapewnić podróżnym  

namiastkę komfortu.  

Przewodniczący komisji K. Klimek  przedstawił propozycję, aby ponowić apel do władz 

spółki jak i do samorządu województwa podlaskiego.  

Adwokat M. Langner zaproponowała, że rada może podjąć stanowisko, apel do 

zarządu województwa i przychylą się do rozmów, to  jest możliwość wystąpienia z propozycją 

umowy.   

Radny Z.R. De-Mezer przypomniał zebranym zadania komisji Skarg, Wniosków                               

i Petycji, zacytował § 66a  ust. 7 oraz § 66a  ust. 6 pkt 1  statutu. Zaproponował wybranie 

zespołu do przygotowania projektu uchwały albo  w tej chwili na komisji wypracowanie 

projektu uchwały.  Zaproponował  dyskusję na temat postępowania z wnioskami.   

Radny J. Roszkowski poinformował, że toalety w poczekalni dworcowej są płatne tj. 

1,50 zł., ponieważ był tam osobiście i zastał ww. miejscu panią, która poinformowała, że  

pobiera opłaty za toaletę.   
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Prezes J. Lebiediew  stwierdził, że toalety nie są płatne i nikt nie jest zatrudniony do 

pobierania takiej opłaty. Stwierdził, że było to zwykłe oszustwo. Poinformował, że zdarzały się 

już takie próby wyłudzenia pieniędzy. Została powiadomiona policja. Prezes J. Lebidiew 

obiecał, że na drzwiach zostaną umieszczone informacje o bezpłatnych toaletach.   

Radny J. Roszkowski przychylił się do propozycji przewodniczącego komisji aby 

sprawą zajął się prezydent miasta o  współpracy z nowym zarządem województwa podlaskiego.  

Przewodniczący komisji K. Klimek  podsumował dyskusję i wypracowaną wspólnie  

decyzję.  Zaproponował zgodnie § 66a  ust. 6  pkt. 1 statutu głosowanie w sprawie skierowania    

do prezydenta  wniosku o wyjaśnienie ww. sprawy.  

 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag przystąpili do głosowania: 

za pozytywną opinią głosowało   –   4  radnych                                                                             

przeciw                                         –   0                                                                                        

wstrzymało się od głosu               –   1  radny 

 

 

Ad pkt. 4.  

Rozpatrzenie petycji Zarządu okręgu podlaskiego Partii Razem o przystąpienie do 

Europejskiej Karty Równości Kobiet i Mężczyzn w Życiu Lokalnym. 

– petycja stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

 

 Przewodniczący komisji K. Klimek  zaproponował, aby ww. temat został  skierowany 

do  Przewodniczącego Rady Miejskiej i omówiony przez przedstawicieli klubów. Jest to 

wniosek, który powinien być przedyskutowany w szerszym gremium.  

Radna M.B. Karpińska  zapytała jaka jest rola komisji? Jeżelimy jako komisja mamy 

coś przeczytać i podać dalej,a nie możemy zajać swego stanowiska, to jaki jest wogóle sens 

spotykania się w komisji? Rozumiem także, że jeżli mamy przedyskutować temat to wyciągnijmy 

wnioski.Możemy się z tym nie zgadzać, możemy mieć różne stanowiska , ale po to jesteśmy 

radnymi wybranymi przez wyborców, żebyśmy przestawili swoje stanowisko czy też opinię.  

 Prezydent Ł. Kurzyna przypomniał, że ww. petycja została złożona w okresie trwającej 

kampanii wyborczej, jest wnioskiem typowo politycznym. Taki wniosek wymaga 

przedyskutowania na forum rady.  

 Radny Z.R. De-Mezer przypomniał, że komisja powinna wypracować opinię, 

stanowisko, bądź inny dokument, który będzie podstawą do wystąpienia na zewnątrz                             

tj. podmiotowi, który skierował do  komisji sprawę.   

Radna M.B. Karpińska  przytoczyła artykuł 33 z Konstytucji mówiący o równości kobiet 

i mężczyzn. Zaproponowała aby odrzucić ww. petycję.  

Radny J. Roszkowski przychylił się do wniosku radnej M. B. Karpińskiej.  

Przewodniczący komisji K. Klimek  podsumował dyskusję i zaproponował głosowanie 

za odrzuceniem wniosku. 

 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag przystąpili do głosowania za odrzuceniem 

przedstawionej  petycji: 

za pozytywną opinią głosowało   –   5  radnych   (jednogłośnie)                                                                          

przeciw                                         –   0                                                                                        

wstrzymało się od głosu               –   0 

 

Ad pkt. 5.  

Wolne wnioski. 

 

 Radny Z. R. De-Mezer  zaproponował aby komisja wypracowała wspólną decyzję                              

w sprawie rozpatrywania wniosków.  
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 Sekretarz Miasta M. Klimczyk zaproponował, gdy wpłynie wniosek, to przed 

spotkaniem komisji, zostanie wyznaczony członek komisji, który zajmie się sprawą, żeby  

następnie przedstawić członkom komisji szczegóły i możliwości rozwiązania danej sprawy.  

  Wywiązała się dyskusja, którą podsumowała  adwokat M. Langner, która przytoczyła                     

§ 66a  ust. 5  statutu, który mówi o tym, że Przewodniczący rady koordynuje procedurę 

rozpatrywania i załatwiania skarg, wniosków i petycji.  

 Radny Z. R. De-Mezer  zaproponował udzielenie kompetencji przewodniczącemu 

komisji w sprawach np. powołania zespołu, zwrócenie się do któregoś z wydziału 

merytorycznego o opinię na temat danego wniosku. Zapytał również o to czy zapraszać na 

posiedzenie komisji osobę skarżącą.  

Wszyscy członkowie komisji wyrazili zgodę i rekomendowali wniosek  radnego                               

Z. R. De-Mezera   w celu usprawnienia pracy komisji.  

 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

        Przewodniczący  
Komisji Skarg, Wniosków i Petycji  

     Rady Miejskiej w Suwałkach 

    

                   Kamil Klimek 

 

 
             Protokół sporządziła:       

              

  Elżbieta Polańska 

Gł. specjalista w Biurze Rady Miejskiej  

      Urzędu Miejskiego w Suwałkach 

 


